海巡署傾破最大器鎮險。



海巡署破獲跨國性貨櫃販毒走私,查緝人員監控毒品卸載情形。

The Coast Guard Administration uncovers international drug-trading with container. The investigating offers are monitoring loading and unloading of drugs.

- ◎文/黃雍翔 圖/臺北機動查緝隊提供
- OArticle/Huang Yuan-shan Photos/ Taipei Reconnaissance Brigade

手見 年來國內毒品犯罪案件,朝向毒品種類「多樣化」,吸毒人口「年輕化」,販毒集團「國際化」、「集團化」的趨勢,嚴重衝擊社會治安,並影響國家整體形象與政府競爭力。政府自2005年起全面向毒品宣戰,特別自2005年至2008年訂為「全國反毒作戰年」,全面向毒品宣戰;海巡署台北機動查緝隊有鑑於此,遂成立計畫性專案,積極查緝國內第四級毒品:鹽酸麻黃素。

台北機動查緝隊於95年12月起,即監控到以徐 〇〇為首之販毒集團,經長達一年半監控發現,徐 某幾乎掌控北台灣九成K他命毒品市場,且透過其 下游成員銷售至台北、桃園等地之舞廳、PUB及酒 店。台北機動查緝隊為深入瞭解該販毒集團之毒品



被查獲之鹽酸麻黃素夾藏於蘇打粉中,企圖矇混入關。

Detained Ephedrine is hidden inside soda powder and seeks to release from Custom's check.

n Taiwan, the recent trend of drugs has been "diversity of drug type", "lower age of drug user", "internationalization and organization of drug trading group". Such a trend shocks public security and brings negative impact on nation's overall image, as well as its competitiveness significantly. Ever since 2005, the government declared battle against drugs by designating the period from 2005 to 2008 as the years of nation-wide war against drugs. In regard with the policy, Taipei Reconnaissance Brigade launched a program so as to detect Ephedrine, the fourth-ranking drugs which emerged newly in Taiwan.

Since December, 2006, Taipei Reconnaissance Brigade has explored the drug trading group led by Hsu. After concessive monitoring for a half year, Hsu almost controlled 90% of the whole market of Ketamine in Taiwan. He even expanded his market to discos, Pubs, night clubs located in Taipei, Taoyuan through distributors under him. In order to carefully discover trading channel of Hsu's group, Taipei Reconnaissance Brigade, coast and maritime departments of Coast Guard Administration, ZhongShan Police District, cooperatively established a special team. During April to May, 2008, the team aimed at those who involved in the drug trading group, and follow trail of suspects, as well as those keeping contact with said suspects, to search out proof by lying in wait for, monitoring. Soon after discovering the place where Hsu's drugs were hidden, the team assumed the drugs have been transmitted as covered by soda powder imported by 2XX, Ltd. registered with an unreal person, and traded for significant profits when available.

As of the 6th day of May, 2008, the team was informed of the arrival of the container carrying soda powder imported by the group. It was also due to the custom's check on the container, the

運輸管道,即與海巡署岸、海單位及臺北市警察局中山分局成立專案小組全力偵辦。97年4至5月間針對該販毒集團相關涉案成員實施埋伏守候、跟監等行動蒐證作為,以掌握嫌犯行蹤與接觸對象,嗣經確認徐某販毒集團藏放毒品之倉庫後,針對彼等販毒網路內成員角色關係及犯案慣性,研判該販毒集團將以人頭登記二〇〇有限公司進口蘇打粉夾藏毒品,伺機取出轉手販售圖利。

至97年5月6日,專案小組掌握到該集團所進口裝有蘇打粉之貨櫃已運抵基隆港,同時因海關人員需抽檢該只貨櫃,遲至5月12日於基隆五堵貨櫃場由報關行指派之司機領出,專案小組隨即全程監控貨櫃之動態,經專案人員日以繼夜長達7日不眠不休埋伏守候情況下,終於在5月12日12時許在貨櫃車抵達桃園縣平鎮市一帶時進行查緝,查獲疑似第四級毒品鹽酸麻黃素498.3公斤,且循線逮捕負責看管二〇〇有限公司之陳〇〇,並將陳〇〇及貨車司機高〇〇帶返隊部偵訊。

經訊問貨車司機得知,該只貨櫃由台北市佳 〇關行負責報關進口,經查負責承攬運輸貨櫃進口 為二〇〇有限公司之負責人徐〇〇,隨即,專案人 員聯繫徐〇〇並表示願意主動到案説明貨櫃進口之 流程。經台北機動查緝隊偵訊徐〇〇後發現,嫌犯 利用進口蘇打粉夾藏毒品頗費心思,經再次詳詢, 證實徐嫌涉有重嫌,即將全案移送桃園地方法院檢 said container has not been taken away from Wu-Du Container Yard, Keelung by a driver designated by a custom brokerage firm until 12th May, 2008. The team immediately proceeded with concessive monitoring activity. Eventually, after unstoppable ambushing for seven days, personnel of the team tracked down 498.3 kg drugs which were suspected to be the fourth-ranking drug, Ephedrine, at A.M. 12:00, 12th May. In the meantime, the team also arrested Chen, who was responsible to watch 2XX, Ltd. by using reliable clues. Chen, as well as Kao, the driver of the truck, has been detained for further investigation.

According to the driver's confession, a custom brokerage firm in Taipei applied to the custom for entry of the said container, and Hsu, the legal representative of 2XX Ltd., was in charge of the importing work. Promptly, personnel of the team had contact with Hsu and obtained his promise to explain the flowchart of importing the said container in person. Through examination, the team found the suspect made a good use of soda powder to hide drugs. Repeated examination has proven Hsu was guilty. This case was subsequently transferred to Taoyuan District Prosecutors Office. As a result, a total of 498.3kg Ephedrine, worth of NT\$ 300,000,000 was detained.

As the drugs detained have origin from India with transshipment in Dubai, this case reflected no boundaries for drug trading and upgrading of trading methods (e.g. hiding 498.3kg Ketamine inside 7,500kg soda powder). Nearly 90% of Ketamine market in northern Taiwan has been under control of Hsu's group. What made the situation better was that investigating team succeeded in terminating the importing channel of the internationalized group and interdicted the source by continuous tracking for a half concessive year. Due to rapid economic growth, significant social





察署偵辦。該案總計查扣498.3公斤、市值高達三 億元的鹽酸麻黃素毒品。

此次偵破以貨櫃走私毒品之來源係至印度中轉 杜拜,顯示毒品走私無國界,而且犯罪手法新穎, 將K他命毒品498.3公斤夾藏在7500公斤蘇打粉中走 私進入國內。此販毒集團大概掌控北台灣近九成的 K他命毒品市場,所幸海巡署查緝人員經過一年半 持續追查幕後走私集團,成功阻絕此次跨國性貨櫃 販毒走私集團入境管道,斷絕毒品於源頭。台灣近 年來由於經濟快速成長,社會變化急遽,人際關係 較為疏離,導致國內吸食毒品人口急速增加且趨向 年輕化,成為危害社會安全的主因之一。雖然政府 單位積極投入反毒拒毒工作,惟青少年族群施用新 興毒品之情況卻日漸增加,探討其原因,販賣第 三、四級毒品犯罪罰則較低有關,且依據國內「毒 品危害防制條例」規定,第三級毒品K他命及第四 級毒品鹽酸麻黃素等新興毒品輸入者其刑罰較低, 而其獲利不低於其他第一、二級毒品;因此在市場 供需量大之情況下,K他命毒品犯罪已日漸惡化, 也期待新政府能將普遍氾濫之第三級毒品K他命, 透過立法機關改列為第二級毒品增加吸食之刑責。 然維護社會治安,需靠檢、警、憲、調、關稅及海 巡等機關通力合作,統合情資通報與運用,方能竟 其功有效打擊犯罪,海巡查緝人員仍將積極掌握新 興毒品線索、加強查緝,以斷其根,維護社會祥 和。🍪

(本文作者任職於北部地區巡防局台北機動查緝隊)

海巡署前政務副署長游乾賜於記者會時重申「反毒」決心。

Mr. YU, former Deputy Administrator at Coast Guard Administration re-announces determination to counter drugs at press conference.

change, greater distance between people, population addicted to drugs has younger age and larger number, creating the major cause of social problems. Even though the government made all efforts contributing to anti-drug activities, the young generation has taken newly created drugs more often than ever. To find out the reason, it is assumed fewer penalties for selling third and fourth ranking drugs may be blamed. Besides, pursuant to (Statute for Narcotics Hazard Control), the third ranking drugs such as Ketamine the thired-ranking drug, and Ephedrine the fourth-ranking drug leads to less penalties, but provides profits so high as the first and second ranking drugs. The urgent demand therefore worsened the problem. In order to obtain a solution, relying upon a replacement of more penalties to the third ranking drugs, Ketamine, by policy making of the Legislative Yuan following installment of the new authorities, is insufficient. Instead, social security and fight against crimes require full cooperation, as well as sharing of intelligence between such governmental departments as prosecutors, police, military police, investigation bureau, Customs and Coast Guard Administration. Keeping strong determination to break off the source of drugs and maintain peace in society, investigating officers in Coast Guard Administration will continue their efforts to Control, track, and seize newly created drugs.

(The author is currently with the Taipei Reconnaissance Brigade.)